

Besluitenlijst vergadering presidium 25 juni 2018

Aanwezig: de leden: A. Verhoeven (burgemeester; voorzitter), M. Graef (SV), M. Wagemans (i.p.v. J. Custers; RO), H. van Helden (CDA), D. Voermans (D66), R. Thomassen (VVD) en R. Verheul (LS), alsmede W. Cornelissen (griffier).

Mede aanwezig: H. Bekkers, secretaris.

7. Beleggen raadsinformatiebijeenkomst 4 september 2018 opstellen gemeenschapsvisie

Het presidium is akkoord met het beleggen van een openbare raadsinformatiebijeenkomst op 4sep18, aanvang 19.30 uur, raadzaal om de dialoog te starten om te komen tot een nieuwe strategische visie. De huidige visie 'Leven in Leudal 2020' is in 2007 vastgesteld en in 2013 herijkt.

De presidiumleden geven bij wijze van voorschot op die raadsinformatiebijeenkomst alvast de volgende zaken mee:

- Laat zien wat Leudal tot nu toe met de visies + ophaalmomenten zoals Ôs dörp heeft gedaan;
- Schets duidelijk het voorbereidingstraject van de besluitvorming dat doorlopen gaat worden;
- Maak de structuren duidelijk waarbinnen de burgers resp. de raadsleden hun inbreng mogelijkheid gaan krijgen;
- Geef de kaders aan waarbinnen de discussie mag gaan plaatsvinden;
- Reik eventueel bepaalde dilemma's aan waarover gevraagd wordt daar 'op te schieten';
- Cluster de items voor een goede discussie.

8. Beleggen raadsinformatiebijeenkomst 20 november 2018 'Buitengebied in Beweging'

Het presidium is vooralsnog alleen in principe, bij wijze van tijdige reservering van een datum/tijd, akkoord met:

- a. het beleggen van een openbare, interactieve raadsinformatiebijeenkomst, met werksessies, op dinsdag 20nov18. De bedoeling is om in die bijeenkomst beelden op te halen voor het gewenste buitengebied;
- b. het afwijkende aanvangstijdstip van 17.00 uur (er zal voor soep en broodjes worden gezorgd).

De presidiumleden geven aan dat het misschien beter is die bijeenkomst van 20nov18 nog niet te beleggen. Ze denken dat het wellicht beter is om eerst wat compacter te vergaderen, bijvoorbeeld binnen een denktank met specialisten vanuit de (gemeentelijke) politiek en vanuit de sterkhouders. Die denktank zou kunnen nadenken over een proeftuin binnen een bepaald gebied binnen de gemeente om te experimenteren buiten de gebruikelijke juridische paden. Het zou zo maar kunnen dat de minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit daarvoor geld beschikbaar stelt.

De heer M. Wagemans zegt dat hij het voornemen heeft in september a.s. een initiatiefraadsvoorstel over deze problematiek aan te reiken.

9. Afspreken procedure voorafgaande aan en in de begrotingsvergadering van 13 november 2018

Het presidium gaat op hoofdlijnen akkoord met het voorstel van de raadsklankbordgroep Samenspel, themagroep financiën, maar heeft hier en daar wel kanttekeningen.

Het voorstel aan het presidium luidt:

1. Première (vrijdag 28 of zaterdag 29 september 2018)

De planning is dat de programmabegroting op 28 september 2019 beschikbaar is en wordt gepubliceerd op de webstek. Het voorstel is om in een dag(deel) de begroting te presenteren. Dit gebeurt in aanwezigheid van het college en de programmacoördinatoren en/of beleidsmedewerkers. Hierbij is de gelegenheid om in kleinere groepen de begroting te duiden en vragen te stellen. Dit kan bijdragen aan het lezen en doorgronden van de begroting.

Kanttekening presidium:

- benoem als college de hoofdpunten van de begroting;
- (RO) dit punt is een wel vreemde aanpak;
- (CDA) de data 28/29sep18 komen te vroeg als het college pas op 28sep18 de ontwerpbegroting 2019 aan de raadsfracties aanreikt. Er moet meer tijd zitten tussen het aanreiken en genoemde 'première'.

2. Technische vragen

Het proces voor het stellen van technische vragen blijft ongewijzigd ten aanzien van voorgaande jaren. Het schriftelijk stellen van vragen is mogelijk tot maandag 15 oktober 12 uur. Op deze vragen geeft het college schriftelijk antwoord vóór de commissievergadering van 24 oktober.

3. *Commissievergadering (woensdag 24 oktober)*

In de reguliere commissievergadering Bestuur en Middelen is de begroting een van de agendapunten. Daarbij kunnen alle raads- en commissieleden aansluiten. De eventuele vervolgvragen op de beantwoording van technische vragen kunnen in deze commissievergadering worden gesteld.

4. *Debat (dinsdag 30 oktober 2018 / valt samen met presidiumvergadering)*

In een debat krijgen de fracties de gelegenheid om met elkaar te debatteren over speerpunten uit de begroting. Fracties kunnen hiervoor van te voren speerpunten aanleveren. Hierdoor ontstaat voor de fracties de mogelijkheid om hun politieke standpunten met elkaar te delen als voorbereiding op de raadsbehandeling. Om het debat te begeleiden wordt een 'moderator' ingezet.

Kanttekening presidium:

- *dit valt samen met de reguliere vergadering van het presidium. Er zal een nieuwe datum voor die presidiumvergadering moeten worden gezocht.*

5. *Raadsbehandeling*

De raadsbehandeling gaat aan de hand van thema's/speerpunten uit de begroting. Per thema/speerpunt krijgt elke fractie de gelegenheid om een vooraf afgesproken aantal minuten te spreken. Ook moties en amendementen worden per thema behandeld. Op deze manier verschuift de aandacht van algemene beschouwingen naar inhoudelijke beschouwing per thema/speerpunt. Het is een optie om voorafgaand aan de behandeling per thema/speerpunt te kiezen voor algemene beschouwingen van bijvoorbeeld 3 minuten per fractie.

Kanttekening presidium:

- *(SV) de fracties moeten voldoende in de gelegenheid worden gesteld om hun algemeen beschouwingen te kunnen houden. Een minuut of 5/6 is toch wel een minimum;*
 - *(VVD) de discussie moet niet worden beperkt tot thema's. De raadsvoorzitter moet ook niet pogen de fractie te dwingen zich tot speerpunten te beperken. Elke fractie moet naar eigen inzicht haar algemeen beschouwingen kunnen invullen;*
 - *(RO) de beraadslagingen in de begrotingsvergaderingen van de afgelopen jaren waren de saaiheid in het kwadraat.*

10. Maken pasfoto's van commissieleden

Het presidium gaat akkoord met het voorstel om de commissieleden in de gelegenheid te stellen dat van hen een pasfoto wordt gemaakt voor het gebruik op met name de gemeentelijke webstek.

11. Mededelingen en rondvraag

SCHRIFTELIJKE MEDEDELINGEN

11.1 Aanbevelingen Berenschot voorkoming risico's integriteit wethouders

Conceptbesluitenlijst presidiumvergadering d.d. 25jun18; versie 1 van 25jun18; vaststelling van de tekst is voorzien in de presidiumvergadering van 18sep18.

Burgemeester A. Verhoeven zegt dat in de collegevergadering is gesproken over de aanbevelingen van het bureau Berenschot, aan de individuele (toen nog kandidaat) huidige wethouders, om risico's op het gebied van integriteit te voorkomen. Alle wethouders hebben voor akkoord ondertekend dat zij alle aan hen uitgebrachte aanbevelingen hebben opgevolgd. Die verklaringen worden toegevoegd aan hun persoonsdossier.

11.2 Alsnog afgegeven 'Verklaring Omtrent het gedrag' i.v.m. nominatie benoeming wethouder M. Janssen

Het presidium neemt de mededeling voor kennisgeving aan.

11.3 Portefeuilleverdeling + Onderlinge waarneming collegeleden per 12 juni 2018

De heer D. Voermans zegt dat in de tot nu toe bekendgemaakte portefeuilleverdeling omissies zitten. Zo zouden bij wethouder R. Martens 'watermanagement' + 'bibliotheekzaken' worden benoemd, maar in de bekendgemaakte verdeling is daarover niets te lezen.

Secretaris H. Bekkers zegt dat hij er voor zal zorgdragen dat de presidiumleden de juiste versie krijgen toegestuurd.

De heer M. Graef verzoekt hem er ook voor te zorgen dat de juiste versie op de gemeentelijke webstek openbaar wordt gepubliceerd.

11.4 Actuele samenstelling raadscommissies sociaal, fysiek en bestuur en middelen

Het presidium neemt de mededeling voor kennisgeving aan.

11.5 Voortgang voorbereiding raadsbesluitvorming 'vergaderstructuur politiek en bestuurlijk Leudal, zittingsperiode 2018-2022'

Het presidium gaat er mee akkoord dat op dinsdag 9 okt 18 een openbare raadsinformatiebijeenkomst plaatsvindt, aanvang 19.30 uur, in de raadzaal (burgemeester A. Verhoeven meldt dat hij dan is verhinderd).

De bijeenkomst is bedoeld om inspiratie op te doen in de zogenoemde fase 2 van de voorbereiding van de raadsbesluitvorming (in najaar 2018) over de gewenste vergaderstructuur voor politiek en bestuurlijk Leudal in de zittingsperiode 2018-2022. Griffier W. Cornelissen + procesregisseur concernorganisatie M. van Aarssen hebben vandaag daartoe enkele voorbereidende besprekingen gevoerd.

De heer M. Graef zegt dat hij vindt dat er in het najaar van 2018 wél een besluit moet vallen over de vergaderstructuur ook al zou het een besluit zijn om niets te wijzigen; de voorbereidingen hebben tegen die tijd lang genoeg geduurd.

Het presidium neemt de mededeling overigens voor kennisgeving aan.

11.6 Autorisatie raadsleden en commissieleden in iBabs voor raadpleging besluitenlijsten college

- *Gewone besluitenlijsten collegevergaderingen*

Het presidium vindt dat, naast raadsleden (die al drie jaar lang op grond van het raadsbesluit van 17mrt15 over de notitie 'Actieve en passieve informatieplicht' zijn geautoriseerd), ook commissieleden moeten worden geautoriseerd om wekelijks via iBabs kennis te kunnen nemen van de conceptbesluitenlijst van de collegevergadering.

Het presidium verzoekt de griffier om de (met name nieuwe) raads- en commissieleden opmerkzaam te maken op het feit dat de conceptbesluitenlijsten van de collegevergadering gedurende doorgaans een week nog de conceptstatus hebben en er dus prudent mee moeten omgaan totdat het college die besluitenlijsten heeft vastgesteld.

- *Vertrouwelijke besluitenlijsten collegevergaderingen*

Raadsleden konden op grond van datzelfde raadsbesluit tot begin dit jaar via iBabs kennis nemen van de door het college vastgestelde vertrouwelijke collegebesluitenlijsten. Secretaris H. Bekkers vindt dat de raadsleden geen recht hebben om die vertrouwelijke besluitenlijsten in te zien, dat is alleen iets des colleges.

Burgemeester A. Verhoeven zegt dat hij met de secretaris hierover een gesprek zal voeren om nader te weten te komen wat zich tegen uitvoering van dat raadsbesluit van 17mrt15 zou verzetten.

De heer R. Verheul zegt dat als de conclusie van dat gesprek mocht zijn dat de raadsleden, wat het college betreft, geen inzage meer in de vertrouwelijke collegebesluitenlijsten zouden mogen hebben, dat in dat geval het college eerst aan de gemeenteraad een voorstel zal moeten voorleggen om het raadsbesluit van 17mrt15 eventueel teruggedraaid te krijgen.

11.7 Binnenklimaatonderzoek gemeentehuis

Het presidium neemt de mededeling voor kennisgeving aan.

MONDELINGE MEDEDELINGEN

Hiervan wordt geen gebruikgemaakt.

RONDVRAAG

Hiervan wordt geen gebruikgemaakt.

12. Vaststellen agendapunten volgende presidiumvergadering

Het presidium heeft op dit moment, naast de vaste agendapunten, voor de eerstvolgende reguliere presidiumvergadering als agendapunten:

- a. Jaarlijks gesprek met de rekenkamer + Kennisnemen jaarverslagen rekenkamer 2015 + 2016 + 2017;
- b. Stand van zaken afhandeling moties, raadstoezeggingen, raadsvragen en dossieraanvragen;
- c. Vaststellen vergaderkalender 2019 gemeenteraad, presidium, commissies;
- d. Conceptraadsvoorstel (t.b.v. raad 6nov18) vaststellen nieuwe 'Verordening op de vertrouwenscommissie' (incl. een regeling van de klankbordgroepsgesprekken tussen presidium en burgemeester), gericht op de per 1sep19 nieuw aan te trekken burgemeester.

13. Vaststellen datum volgende presidiumvergadering

Het presidium besluit de volgende reguliere presidiumvergadering, conform vergaderschema, te beleggen op dinsdag 18sep18, aanvang 19.30 uur, in vergaderruimte Het Gesprek van het gemeentehuis, Leudalplein 1 te Heythuysen.

14. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 20.49 uur.

Heythuysen, 25 juni 2018.

W. Cornelissen,
Griffier.